
Brancheudvalg for
bygningshåndværkere
to 21 september 2023, 10:00 - 12:00

GE

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsordenen
Godkendt

Godkendt

Jeppe Steffensen

2. Status på AP 24
Janus er ikke så positive overfor indførelsen af ABP 24. Det er andre i departementet der skal træffe
beslutningen om overgang til AP 24.

Vi fastholder beslutningen om at der skal arbejdes på at den indføres i 2024. 

Bygningshåndværkere mødes med rådgiverne inden første november.

Formændene Ujaraq og Jeppe mødes først 

Der er ofte fravigelse i udbudsmaterialet, der ikke ulovligt i forhold til tilbudsloven. Det er vigtigt at
entreprenørerne siger fra over for disse fravigelser. Kontakt eventuelt sekretariatet inden der skrives kontrakt.

Karsten Lyberth-Klausen

3. Orientering om Kommunal støjvedtægt i Sermersooq
Det vil være en god fremgangsmåde, hvis vi kan komme med nogen tal på hvilken ekstraudgifter det vil
medfører.

De beskriver hvilket materiel der må bruges i hvilke tidspunkter. det er et problem at at en el-kran og el-lift ikke
må anvendes uden for normal arbejdstid.

Kommunen er meget lydhør over for vores bemærkninger. så mon ikke der findes et kompromis som alle kan
leve med.

 Støjvedtægt_DK 2023-07-12 08_49_46.pdf

Karsten Lyberth-Klausen

4. Orientering fra medlemmerne
Vi mangler gode folk. JBS vi har været udfordret med personale. Vi skal have flere fra Polen, da vi har haft
held med at få polakker ind, der fungerer rigtig godt.

Permagreen har nok 40 polakker.

KJ oplyser at de nok har 12 filippinere og thaier.
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5. Orientering fra sekretariatet
der arbejdes på at få indført regler om Arbejdsmiljøfaglige uddannelser og at Bekendtgørelse om trykbærende
anlæg sættes ikraft. BU for el & vvs har arbejdet på dette i flere år, men nu skal vi første omgang se om
Departementet for uddannelse vil afsætte penge til at få uddannet instruktører på KTI eller om der skal hentes
instruktører far Danmark herop til at gennemføre kurserne/uddannelserne.

Det er vigtigt vi har fokus på sikkerheden, problemet er at vi mister manden i lang periode. Det kan derfor
være mere optimalt at kurserne gennemføres lokalt på arbejdspladserne. 

Der har været møde med både Departementet for international rekruttering og integration samt SIRI

DI-beton var på besøg I GE den 13. september.

6. Årshjul
Vi kan lave årshjul med møder for det kommen år, men det skal tages op efter valg til brancheudvalgene i
februar måned 2024.

Teammøde første uge i december, fysisk møde i marts måned.

 Årshjul for Bygningshåndværkere 2024.pptx

Jeppe Steffensen

7. Valg til brancheudvalget
Hvem genopstiller?

Jeppe, Karl, Lars genopstiller 

Karsten Lyberth-Klausen

8. Eventuelt
Entreprenørerne ligger over budget ved licitationer, da rådgiverne har ikke tilrettet deres C-overslag til de
faktiske priser.

De kollegie de har tegnet er meget dyre at bygge, de er meget kompliceret at bygge.  Det hjælper ikke at
foreslå at der fjernes hakker hjørner. De kunne have fået dobbelt så meget for den samme pris, hvis de have
tegnet de billigere.

KJ har kikket ind af i forhold til lærlinge, vi har nusset vores lærling nok. Nu har vi har en der tager sig af
lærlinge, dem vi selv uddanner er de bedste håndværkere. 

JBS er gået på SoMi. Vi har også en lærlinge ansvarlig.

Vi skal forberede de unge til at kommer ud på arbejdsmarkedet, de skal vide hvad de går ind til.

Vi skal have gjort det mere sejt/smart at være håndværker. God ide med noget fælles kampagne sammen
med andre virksomheder og Selvstyret.
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